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Folytatás a 2. oldalon

Tavaly, az év zárá-
saként áttekintet-
tük aGázközösség
helyzetét, lehetõsé-
geit és felvázoltuk
mi az, amit a jövõ-
ben tennünk kell.
Az elmúlt év külö-
nösen jelentõs volt

számunkra. Egyrészt azért, mert idén ünne-
pelhettük egyesületünk fennállásának tizedik
évfordulóját, másrészt pedig éppen ebben a
jubileumi évben kellett elkezdenünk egy szem-
léletváltást, megújulást, hogy meg tudjunk fe-
lelni a megváltozott világ, a piac és a közvet-
len környezet elvárásainak.
Tudtuk, hogy nem lesz egyszerû. Csak ki-

tartó, szívós munkával, lépésrõl lépésre lehet
haladni, kerülni kell a látványosnak tûnõ lát-
szateredményeket, és egy-egy területen csak

Közgyûlés és szabadidõs nap
a Gázközösség tizedik évében

A hagyományos idõpontban és helyen tartotta
aGázközösségEgyesület évi rendes közgyûlését
és szabadidõs napját. Akik augusztus utolsó
szombatjáneljöttekFadd-Domboriba, nemcsa-
lódtak,mert a közgyûlésenhasznos volt az egye-
sületet és a szakmát érintõ témák tárgyalása, a
szabadidõs program pedig a szokásos sport-
és fõzõversenyekkel pihentetõ és hangulatos.

Kora délelõtt Bayer Károly elnök köszöntötte
a tagokat és a vendégeket, akik között jelen
volt az E.ON Ruhrgas részérõl Horst Korte és
Diethelm Mohr, az E.ON Hungária Zrt. ré-
szérõl Somlai Róbert, az E.ON Dél-dunántúli
Gázszolgáltató Zrt. horvátországi leányválla-
latától pedig Pavao Vujnovac, Marko Hor-
vacki és Viktor Vajt.

A Gázközösség
idén 10 éves, em-
lékeztetett beszá-
molója kezdése-
ként Bayer Károly,
aki az alkalomra
rövid számvetést
készített. � Az ala-
pításkori célunk
elsõsorban az volt,
hogy a fogyasztó
minõséget kapjon
� mondta. � Minõ-
séget a felhasznált
anyagok és készü-
lékek, a szerelés jó-
sága és esztétikája,
a kész munkák biz-

Kedves Kollégák!
akkor célszerû továbblépni, ha eredménye-
inket stabilizáltuk.
Haa tavalyi elképzeléseink alapjánmegnéz-

zük, mit értünk el anélkül, hogy elbizakodottak
lennénk, kétségtelen haladásról beszélhetünk.
Egyik legfontosabb célunk volt, hogy új-

raszervezzük az átalakult elosztói engedélyes-
sel való kapcsolatunkat. Ennek sikerét talán
legjobban az jelzi, hogy ismét meg tudtuk tar-
tani a korábban hagyományos megyei talál-
kozókat és lehetõség látszik azok késõbbi foly-
tatására is. Az új eljárások jórészt mûködnek,
elfogadottá váltak, többször figyelembe vet-
ték ésszerû javaslatainkat. Jogosult tagjaink
részt vettek a lejárt hitelesítésû gázmérõk cse-
réjében. Új kommunikációs eszközként mû-
ködtetjük saját honlapunkat, amely lehetõvé
teszi az információk, ötletek, javaslatok több-
oldalú és gyors cseréjét, megkönnyíti a part-
nerekkel és a lehetséges megrendelõkkel való

kapcsolatot. Most már csak élni kell vele.
Jelentõs részt vállaltunk a belsõ szerelést

érintõ mûszaki�biztonsági szabályozás véle-
ményezésében. Javaslataink egy része remél-
hetõleg megjelenik a következõ módosítás-
ban. Ismét foglalkoztunk a feketemunka, a
jogosulatlan gázszerelés kérdésével és a vég-
eredmény az volt, amit lelkünk mélyén mind-
annyian sejtettünk. Nincs olyan jogi vagy ad-
minisztratív eszköz, amellyel a kérdést kezelni
lehetne. A megoldás a jogosultak etikus ma-
gatartásában rejlik.
Jövõre a megkezdett munkát folytatnunk

kell. Sok jelzés érkezik a környezetünkbõl,
amelyek a jövõt illetõen bizakodással tölthet-
nek el bennünket. Ahhoz, hogy a helyes úton
haladhassunk tovább, a jövõben is szüksé-
günk lesz a tagság igényeinek ismeretére,
véleményére és sokszor a türelmére is.
Akkor, amikor a megkezdett munka foly-

tatásához támogatásukat kérem, kívánok
mindenkinek a következõ esztendõre szakmai
sikereket, boldogulást, erõt, egészséget.

Bayer Károly, a Gázközösség elnöke

tonságos és gazdaságos mûködése tekinte-
tében. Úgy véltük, a minõségi munka követ-
keztében megnõ a munka és ezen belül az
egyes tagok tekintélye elsõsorban a fo-
gyasztók, a megrendelõk elõtt. A tekintély és
presztízs pedig több munkát eredményez.
Rendezni, koordinálni akartuk a kapcsolato-
kat a piaci szereplõk között, így a tagság és a
szolgáltató között is. Ma a megrendelõk egy
része már hosszú távon gondolkodik, tartós,
energiatakarékos berendezéseket igényel, és
ez annak is köszönhetõ, hogy tagjaink alakí-
tották a fogyasztói gondolkodást. A minõsé-
gi szemlélet következménye, hogy tagjaink kö-
zül harmicketten jogosultak � meghatározott
fogyasztói körben � az elkészült munkák mû-
szaki ellenõrzésére. Ez jelenlegMagyarorszá-
gon egyedülálló.
Bayer Károly többek között kitért az egyesü-

let jól bevált rendezvényeire, és arra, hogy a
tagság listája többféle módon is elérhetõ a fo-
gyasztók számára. A visszatekintés zárásaként
azt hangsúlyozta, hogy a Gázközösséget a ta-
gok törekvései,munkájaalakítja, és ezenazala-
pon kell a célok teljesítésében továbbhaladni.

Visszatekintés az elmúlt évre
Beszéde második felében az egy éve megtar-
tott közgyûlés óta végzett munkát ismertette
az elnök. Mint mondta, az elnökség tavaly
szeptemberben munkatervet készített, és an-
nak végrehajtását tûzte ki célul.
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Folytatás az 1. oldalról
Az egyik legfontosabb feladat az információ-
áramlás, a kommunikáció fejlesztése volt.
Ennek eredménye a saját internetes honlap
létrehozása. Az új honlap � Murányi Sándor
elnökségi tag munkája � lehetõvé teszi a ta-
gokkal való egységes kapcsolatteremtést, nyi-
tott és elérhetõ a piaci szereplõk és a lehetsé-
ges megrendelõk számára. Információkat ad
a munkavégzéshez, megjelenést biztosít a ta-
goknak. Feltételezi a tagok aktív részvételét
és egymás közötti kommunikációját. Azok szá-
mára, akik nem rendelkeznek saját web-ol-
dallal, lehetõséget biztosít önálló céges in-
formációk elhelyezésére.
Másik fontos feladatként emelte ki Bayer

Károly a telekhatáron belüli gázszerelés elõ-
írásainak alakítását. Ebben az Gázközösség
együttmûködik aMagyar Épületgépészek Szö-
vetségével, amelynek szakértõje a GMBSZ-t
fejlesztõ szakbizottság tagja.
� Igen heves reakciót váltott ki a tagság

tavalyi megkérdezésekor a bérátadás és a fe-
ketemunka � folytatta beszédét Bayer Károly
egy újabb témával. � Egy team ismét meg-
vizsgálta a kérdést és tett néhány javaslatot a
jelenség visszaszorítása érdekében. A javas-
latok egy része feltételezi az önkorlátozást, az
etikus viselkedést. És ezen az úton eljutunk az
egyetlen abszolút biztos megoldáshoz. Ha
nincs, aki a bérátadási igényt kielégítse, nincs
bérátadás sem.
� A tavalyi közgyûlésen egyetértés volt

abban is, hogy az E.ON-csoporttal való
együttmûködést újra kell szervezni � utalt egy
újabb feladatterületre az elnök. � Megálla-
podást kötöttünk arról, hogy a Gázközösség
mûködési feltételeit az E.ON Dél-dunántúli
Gázszolgáltató Zrt. a továbbiakban is bizto-
sítja. A partnerkapcsolatok E.ON-szintû ki-
alakításában mint jól mûködõ, stabil, példa-
értékû szervezettel számolnak aGázközösség-
gel. Az E.ON Hungária marketingszervezete
hathatós támogatást nyújt rendezvényeinkhez,
kiadványainkhoz. Az áprilisi szakmai napon
az E.ON Dél-dunántúli Gázszolgáltató Zrt.
ügyvezetõ igazgatója,Hasenauer András részt
vett és elõadást tartott, amelyben megerõsí-
tette azt a szándékot, hogy a cég a változá-
sok közepette is szilárd partnerségre törek-
szik a Gázközösséggel. Változatlanul élvez-
zük az E.ON Ruhrgas figyelmét és támoga-
tását is.

Tervek az újabb közgyûlésig
Itt most csak röviden idézzük az elnök által rész-
letezett terveket. Idõközben már meg is történ-
tek a megyei találkozók, amelyeken részt vett
Hasenauer András ügyvezetõ igazgató, a ré-
gióvezetõk és a területgazdák. Várható, hogy
a mûszaki ellenõrzést megbízottként végzõk

körét bõvítik. Ha a mûszaki�biztonsági szabá-
lyozás változik, akkor ismét konzultációkat szer-
veznek. Törekedni fognak arra, hogy a szak-
mai megbeszéléseken egységesítsék a tervfe-
lülbírálók és területgazdák eljárásait. Erõsítik
a kapcsolatot a Magyar Épületgépészek Szö-
vetségével, ennek keretében indul 2008-ban
aMinõsített Energiatanácsadók képzése.Meg-
indult az együttmûködés az E.ONFöldgáz Tra-
de-del, a Junkers és a Saunier Duval is jelezte
csatlakozási szándékát.
� A változások végrehajtása nem képzel-

hetõ el varázsszóra vagy kézrátétellel. Hosszú,
idõigényes munka eredménye lehet, szüksé-
ges hozzá a tagok közremûködése is. A napi
tapasztalatokból úgy látom, hogy a tagság-
ban a szándék megvan. Az elnökség nevé-
ben pedig azt ígérhetem, folytatjuk a munkát
annak érdekében, hogy a tavalyi elhatározá-
sok teljesüljenek � zárta közgyûlési beszámo-
lóját Bayer Károly elnök. A közgyûlés az el-
nöki beszámolót elfogadta.

A délutáni szabadiõs program versenyeinek nyertesei:
Horgászat: 1.Klein Zsolt; 2. Kaposi László; 3. Kellner Mihály
Asztalitenisz: 1. Szabó Richárd; 2. Marko Horvacki; 3. Pavao Vujnovac
Petanque: 1. Bocz Károly; 2. Borka Béla; 3. Körösztös Imre
Focicsapat: 1. E.ON (területgazdák); 2. PEGÁZ Kft.
Tollaslabda: 1. Németh Klára�Gyermán István; 2. Borsics Mária�Pavao Vujnovac;
3. Marko Horvacki�Viktor Vajt párosok

Fõzõverseny:1. Polák Sándor; 2. Szekszárdi régió (területgazdák); 3. Sördögök (pécsi
területgazdák)

Bizottsági beszámolók
A tagfelvételi bizottság munkájáról Bernula
Károly elmondta, hogy tavaly ilyenkor a tag-
létszám 177 volt. Két tag kérte törlését a
Gázközösségbõl, tizenegy vállalkozást a tag-
díjfizetés elmulasztása miatt kellet kizárni.
Négy új tag van, a HORTERM Kft., a Szilágyi
és Társa Kft., az UNITERM Kft. és a WEISZER
Kft.-t. Így a taglétszám 168.
Leikauf Tibor az etikai bizottság elnökeként

az etikai ügyek statisztikáját nagyon jónak
mondta, ugyanis az elmúlt egy évben nem
voltak etikai ügyek. A bizottság a bérátadás
problémájával foglalkozott, az ezzel kapcso-
latos állásfoglalást az elnökség elfogadta és
a honlapra is felkerült. Leikauf Tibor szerint a
fekete készülékcserék problémájával is kell
foglalkozni a Gázközösségben. Ezeket való-
színûleg nem gázközösségi tag követi el, de
azért erre is oda kell figyelni, és valamilyen
intézkedést kell hozni ezzel kapcsolatban.
Wessják Zsolt a számvizsgáló bizottság ne-

vében a kiosztott pénzügyi kimutatást értelmez-
te és véleményezte. Megállapította, hogy az
egyesület gazdálkodása az elmúlt évihez ha-
sonló volt, rendben zajlik. A számviteli fegye-
lem elõírásait minden esetben betartották.
A közgyûlés a bizottságok vezetõinek be-

számolóit elfogadta.

A Gázközösség legfontosabb teendõi 2008-ban
1. Az E.ON Közép-dunántúli Gázszolgáltató Zrt. szolgáltatási területén dolgozó gáz-
ipari vállalkozások bevonása a Gázközösség munkájába.

2. Közremûködés a Földgázfórum megszervezésében (idõpontja március 29. Helyszín
Siófok).

3. Szakmai nap megrendezése (várhatóan 2008. április végén).
4. Megyei találkozók megtartása (idõpont még nincs kijelölve).
5. A �Minõsített Energiatanácsadó� pilotprojekt lebonyolítása (elsõ félév).
6. Közgyûlés (idõpont és helyszín késõbb).
7. További munka a GMBSZ jobbításában.
8. Képzések szervezése (lejárt jogosultságok meghosszabbítása, új jogosultságok szer-
zése, szabályozások változásának ismertetése).

9. A tagok számára rendezett pályázatok: Leginnovatívabb szerelés, Legjobb marke-
tingmunka, Legjobb terv.
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Az õsszel az E.ONDél-dunántúli Gázszol-
gáltató Zrt. megyei találkozókat szerve-
zett a gázközösségi tagoknak, melyeken
Hasenauer András ügyvezetõ igazgató és
Bayer Károly Gázközösség-elnök mellett
az illetékes területgazdák, régióvezetõk
is ott voltak. Hol többen, hol kevesebben
tettek eleget ameghívásnak, de a beszél-
getések során számos kérdésben kicse-
rélték gondolataikat a résztvevõk.

� A tagok nagyra értékelték az ügyveze-
tõ igazgató személyes jelenlétét a
találkozókon. Miért érezte fontosnak a
rendezvényeken való részvételét ?

� A lezajlott szervezeti változások nyomán
én az idei évtõl foglalkozom a Gázközösség-
gel. Emiatt, és mert fontosnak tartom, hogy
személyesen is kicserélhessük gondolatainkat,
vettem részt a találkozókon. Ha megoszthat-
juk egymással a véleményünket, kevesebb a
lehetõség a félreértésre.
� Milyennek ítélte a rendezvények
hangulatát?

�Mindegyik találkozó légköre jó volt, füg-
getlenül a résztvevõk létszámától. Sok taná-
csot, ötletet hoztam haza a tarsolyomban.
Hiába, mindennapi munkájuk során a szere-
lõk sokkal közvetlenebbül érzik a fogyasztók
gondjait, és ezeket a beszélgetések során
közvetítették is nekünk!

� Kérem, emeljen ki néhány témát az
elhangzottak közül!

� Napjainkban szûkül a piac, ami mind a
Gázközösség tagjainak, mind nekünk gond.
Egyre kevesebb új fogyasztót lehet bekapcsol-
ni, drágább a gáz, és egyre kevesebb az
emberek pénze is. Azonban a takarékosság,
a régi belsõ rendszerek elöregedése miatt
mégis sokan cserélnek készüléket, ami viszont
esélyt ad a szerelõknek.
Ugyancsak új helyzetet teremt ma a nyílás-

zárócserék miatt a légellátási kérdések meg-
oldása, a szigetelések szerepe a fûtési rend-
szerekben. Ezek olyan szakmai kihívásokat je-

Megkérdeztük a megyei találkozók egy-
egy résztvevõjét: mely kérdéseket, gon-
dokat emelnék ki a megyei találkozók
elõadásaiból, beszélgetéseibõl? Összeg-
zésünkbõl kiderül: a megkérdezettek jó-
nak tartották mind a kezdeményezést,
mind az eszmecsere hangulatát.

Nem akadt
megválaszolatlan felvetés
Antal István, Székesfehérvár (ANTAL-THERM
Épületgépészeti Kft.)
� Jó színvonalúnak tartom a rendezvényt,

mert a jelenlévõk lényegében minden felme-
rült kérdésükre választ kaptak. Nem volt olyan
téma, amire igazából ne kaptunk alapos vá-
laszt, egy kivételével, ami az ötéves felülvizs-
gálat kérdése. Szerintem ebben döntenie kel-
lene a szolgáltatónak. A gáztörvény már
2004-tõl érvényes, ami elõírja a csatlakozó-
vezetékek és a fogyasztói berendezések öt-
évenkénti felülvizsgálatát, de tudomásom sze-
rint eddig csak a FÕGÁZ lépett ebben az ügy-
ben. A beszélgetésbõl úgy tûnt számomra,

hogy az E.ON Dél-dunántúli Gázszolgáltató
Zrt. még nem, vagy nem elég mélyen foglal-
kozott a felülvizsgálattal. Persze meglehet,
hogy a fõvárosi tapasztalatok alapján indul
majd el a munka a jövõben.
A mérõfelszerelési joggal rendelkezõ tag-

társaink vetették fel, szinte állandó vitát ger-
jeszt közöttük, hogy a felmerülõ munkákat ki
végzi el; kinek adja az új feladatot a terület-
gazda. Persze erre oda kell figyelniük a szol-
gáltató munkatársainak, de véleményem sze-

lentenek, amelyeket csak közösen tudunkmeg-
oldani. Ide sorolom a Gázipari Mûszaki-biz-
tonsági Szabályzat ügyét is, ami véleményem
szerint nem eléggé egyértelmû, bizonyos pont-
jaiban vitatható. A teljes épületgépész szakma
foglalkozik a szabályok alakításával, javításá-
val. Megjegyzem, reményeim szerint az illeté-
kes bizottság esedékes, amódosításokkal fog-
lalkozó ülése után sokkal kevesebb bizonyta-
lanság marad a GMBSZ-ben.
Egy másik téma, amirõl a találkozókon

szóltunk elõször, a mérõcserék ügye volt. Tár-
saságunk korábban a KÖGÁZ és a DDGÁZ
szerelõit a hálózati szolgáltató kft.-be szer-
vezte át. Az E.ON célja az volt, hogy ez a
társaság csak az engedélyes terület ellátás-
hoz elegendõ kapacitással rendelkezzen.
Most nekik kell besegíteni, és kézenfekvõ volt
a Gázközösség bevonása. Róluk pontosan
tudjuk, hogy megvan a képességük ehhez a
munkához. A jövõ dönti el, jól gondolkod-
tunk-e. De bizakodom, hiszen partnereinknek
is fontos ez a munka.
Ugyanígy a jövõ fogja eldönteni, hogy az

áram és a gáz közössége hogyan fog bevál-
ni. Sok a hasonlóság, de egyedi jellemzõk is
vannak. Tanulhatnak egymástól az e terüle-
teken dolgozók, ahogy a vállalkozó és a szol-
gáltató is a földgáz terén. Idõ kell ahhoz, hogy
kiderüljön. Hiszen még nem tudjuk, hogy tár-
sadalmilag megértünk-e rá.

A vállalkozó és a szolgáltató
egyaránt tanulhat egymástól

Hasenauer András

rint a tagoknak is komoly szerepük van ab-
ban, hogy elég megbízást kapjanak. Aki töb-
bet �nyüzsög�, igyekszik, több munkára szá-
míthat.
� Mennyire volt elégedett a kollégái
részvételével?

� Sajnos elég kevesen mentünk el a talál-
kozóra, bár majdnem minden szakterületrõl
volt ott valaki. A hangulat is jó volt, jól érez-
tük magunkat. Azonban ha többen eljönnek,
még több problémát felvethettünk és kibeszél-
hettünk volna.

Jól mûködik a kapcsolatunk
Fazekas Lajos, Szekszárd (Zentrál-Gáz Bt.)
� Elnézést, ha �személyeskedéssel� kezdem,

de mindannyian nagyon pozitívan éltük meg,
hogy Hasenauer András ügyvezetõ igazgató
személyesen eljött. Közvetlen volt, szinte baráti
hangulatot teremtett és gesztusa a további jó
együttmûködés irányábamutat. A felvetett prob-
lémákramegnyugtató válaszokat kaptunk. Saj-
nálom, hogy az egyesület létét megkérdõjelezõ
kétkedõk nem voltak jelen � számukra is tanul- »

Antal István
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« ságos lett volnaa találkozó. Elmondtuk: a cég
átalakulása miatt kezdetben a papírok intézé-
sével voltak gondjaink, ám mára a csapat jól
összeszokott. A területgazdák, akikkel jónak
mondható a kapcsolat, már nem mûszaki el-
lenõrök, feladataik összetettebbek.
Somodi Gábor és Paál Tibor jelenlétének

szintén örültünk. A mûszaki biztonsági átvé-
tel és a gázmérõk felvételének megkönnyíté-
se érdekében tett javaslatainkat elfogadták.
Javasoljuk, hogy a papírok leadását követõ-
en vehessük fel a mérõt, így a kinyomtatott
szerzõdés átvételekor ki is vihetnénk a fogyasz-
tóhoz. Amíg ezt nem írta alá a fogyasztó,
addig a mérõt úgysem lehet felszerelni.
Hasenauer András elmondta, hogy a szük-

séges jogosultságokkal rendelkezõ gázszere-
lõk pályázhatnak a mérõcsere-jogosultság-
ra. Vállalkozásom is megbízást kapott, de
sajnos egy nehézség sújt bennünket. Három
megyében tizenötezer gázmérõt kellene idõ-
re kicserélni, de nincs elég berendezés hoz-
zá. Hogy miért nincs elég mérõ, ezt igazán
most sem tudom. Ezt a fajta együttmûködést
most tanuljuk, több tapasztalattal talán javul
a helyzet.
Mindent egybevéve jól sikerült a találkozó,

és ebbõl is látszott, hogy az E.ONDél-dunán-
túli Gázszolgáltató Zrt. együttmûködésre tö-
rekszik. A közösség véleménye egyöntetûen jó
volt. Mert � a kisebb-nagyobb döccenõket le-
számítva � jól mûködik a kapcsolatunk. Az
egyesületimunkapedig akkor lesz igazán ered-
ményes, ha minden tag részt vállal belõle!

Korrekt partnerség
Hajba József, Pécs (HAMARSZER Bt.)
� Szinte csak pozitívumokat tudok mon-

dani a találkozóról. Jómagam, egykori
DDGÁZ-osként régi partnere vagyok a cég-
nek, de úgy veszem észre, általában is a kor-
rekt partnerség jellemzi a gázközösségi tagok
és a szolgáltató viszonyát. Ez a beszélgetés
során is érezhetõ volt, szerintem senkiben sem
maradt tüske az eszmecsere után.
Vannak olyan kellemetlenségek, amelyek-

kel rövid távon nem sokat lehet kezdeni. Ilye-
nek például a törvényi szabályozásból adó-
dó problémák. Ahhoz is alkalmazkodnunk
kell, hogy a KÖGÁZ�DDGÁZ-egyesítéssel a
teljes maradék raktárkészletnek Pécsett talál-
tak helyet. Olyan anyagok, berendezések is
megtalálhatók ott, amiket ezen a területen
nem volt szokás használni. Ha az ember elõ-
zõleg nem méri fel a lehetõségeit, bosszúsá-
got és többletmunkát okozhat magának.
Ugyanígy a tervezõknek is oda kell figyelnie
erre. A találkozón türelmet kértek tõlünk, ez-
után egységes lesz a készletezés. Úgy vélem,
valóban meg lehet érteni, hogy egy ilyen,
hatalmas értékû készletet nem lehet csak úgy
kidobni.
Ugyanakkor komoly szívfájdalmunk, hogy

míg a cég különleges partnereinek tart ben-
nünket, mi pedig teljesítünk minden elõírást,
a sort az ügyfélszolgálatnál nekünk is ki kell
várnunk, mintha csak egyedi fogyasztók len-
nénk. Ráadásul a fogyasztói szerzõdések kö-
rül sincs minden rendben. Nekünk többmun-
kát jelent, ha elõször az E.ON-nal kell alá-
íratnunk a szerzõdést. Úgy kellene ezt csinál-
ni, mint a bankoknál: az ügyfél által aláírt
szerzõdést szignálná a társaság, hiszen ad-
dig az úgysem érvényes, amíg mindkét fél alá
nem írta, a szolgáltató pedig így is, úgy is ér-
vényes szerzõdést iktathatna. És a tetejébe: a
mostani gyakorlat szerint a mérõraktárban
leadott megállapodáson nincs rajta a fo-
gyasztó aláírása, vagyis igazából a papír jo-
gilag érvénytelen� Az ígéret szerint azonban
ebben is változás lesz.

Az elnökségi ülések
napirendjei 2007-ben

Február 27.
1. Tagfelvételi bizottság beszámolója
(Czétány László)

2. Pályázatok zsûrijének összeállítása
3. Szakmai nap megbeszélése
4. Teamek beszámolója: feketemunka,
bérátadás (Kirch Ervin), mûszaki sza-
bályozás (Bayer Károly), internetes
honlap (Murányi Sándor)

4. Földgáz Fórum (Bayer Károly)
5. Változások az önátadási jogosultság-
ban (Bayer Károly)

Június 6.
1. Beszámoló a legutolsó elnökségi ülés
óta történtekrõl (Bayer Károly)

2. Tagfelvételi bizottság beszámolója
(Bernula Károly)

3. Számvizsgáló bizottság beszámolója
(Hölbling Konrád)

4. Gázközösségi Hírlevél megtárgyalá-
sa (Bayer Károly)

5. 2007. évi közgyûlés elõkészítése
(Bayer Károly)

6. Teamek beszámolója: feketemunka,
bérátadás (Leikauf Tibor), mûszaki
szabályozás (Bayer Károly), internetes
honlap (Murányi Sándor)

Október 30.
1. Tagfelvételi bizottság beszámolója
(Bernula Károly)

2. Számvizsgáló bizottság beszámolója
(Wessják Zsolt)

3. A közgyûlés és a megyei találkozók
tapasztalatai (Bayer Károly)

4. Az egyesület bankszámlája felett alá-
írási jogosultsággal rendelkezõ elnök-
ségi tag megválasztása

5. Takács és Társai Bt. díjazása
6. Bozsó Béla ügyvezetõ, MÉGSZ:
Minõsített Energiatanácsadók

A MÉGSZ az E.ON
Földgáz Trade támo-
gatásával új épületgé-
pész szakma rendszer-
szerû alapításán dolgo-
zik, ez a szakma az
energiatanácsadó. Per-
sze nem azt állítjuk,
hogy most találjuk fel

az energiatanácsadást, de azt igen, hogy
olyan államilag is elismert szakképzés felépí-
tését végezzük, aminek célja az összetett és
magas színvonalú energiatanácsadásra való
felkészítés.
Módszeresen feltérképeztük az energia-

tanácsadási tevékenység minden mozzana-
tát, és ez alapján határoztuk meg azokat a

képességeket, amelyekkel rendelkezni kell az
energiatanácsadónak. Várhatóan nyolc cso-
portba foglaljuk a követelményeket, így az
energiatanácsadónak érteni kell a gázrend-
szerekhez, fûtési rendszerekhez, megújuló
energiák alkalmazásához, hõszigeteléshez,
hõszükséglet-számításhoz, beruházási és
megtérülési számításhoz, és kommunikációs
technikákat is ismernie kell.
A MÉGSZ vezetõi úgy gondolják, hogy a

gázáremelések és a klímaváltozások nyomán
egyre erõsebb gazdasági igény lesz a haté-
kony és takarékos hõtermelésre, ezért az ilyen
irányú szakmai képzések iránt is érdeklõdés
lesz.
A szövetség azon megyékben, ahol kellõ

számú energiatanácsadó jelentkezik a kép-

zésekre, jelentõs erõfeszítéseket fog tenni arra,
hogy az új szakmai szolgáltatást és magukat
az energiatanácsadókat megismertesse a le-
hetséges ügyfelekkel. Ezzel tehát nem �eresz-
ti szélnek� a tanfolyamain végzõket, hanem
érdemben segíteni próbálja majd vállalkozási
tevékenységüket.
Az elsõ képzést, a vizsgáztatásokat és

magát a tanácsadási tevékenyég támogatá-
sát a Gázközösség mûködési területén ter-
vezzük kipróbálni, ezért várhatóan a jövõ év
elsõ felében kedvezményes tanfolyamot hir-
detünk. Minden gázközösségi tagot idõben
fogunk tájékoztatni a projektbe való belépés
részleteirõl.

Bozsó Béla
ügyvezetõ, MÉGSZ

Energia-tanácsadás: kedvezményes képzés várható

Fazekas Lajos
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AMagyar Épületgépészek Szövetségének
álláspontja szerint a gázszolgáltatást
érintõ mûszaki�biztonsági kérdésekben
szükség van egy olyan általános érvényû
szabályzatra, ami a létesítésben és az
üzemeltetésben részt vevõ minden sze-
replõ számára egyértelmûen szabályoz-
za a létesítés és az üzemeltetés mûszaki
és biztonsági feltételeit, a szereplõk fel-
adatait és felelõsségi határait.

Az egyes gázszolgáltatók ún. technológiai
utasításai ennek csak részben felelnek meg.
Ezek ugyanis kizárólag az illetõ szolgáltatási
területen dolgozó tervezõk és kivitelezõk
számára tartalmaznak mûszaki�biztonság-
technikai, technológiai és bizonyos jogi vo-
natkozású elõírásokat. A kéményseprõk és az
üzembe helyezõk kívülesnek a szolgáltatók
ellenõrzési körén, de maguk az üzemeltetõk
is � mindaddig, amíg valami baj nem törté-
nik � csak mint fizetõ gázfogyasztók marad-
nak a szolgáltatók látókörében.
A tervezõk és a kivitelezõk számára rend-

kívül zavaró az a tény is, hogy az egyes szol-
gáltatók mûszaki követelményei kisebb-na-
gyobb mértékben egymástól is eltérnek, nem
országos érvényûek.
Általános érvényû szabályzatnak tekinthe-

tõ a gáztörvény végrehajtási utasításának
megfelelõen, kifejezetten ebbõl a célból lét-
rehozott Gázipari Mûszaki Szakbizottság ál-
tal összeállított GMBSZ. A szabályzat 2005
decembere óta van érvényben, de elfogadott-
sága ma még nem általános. Ennek néhány
szakmai kérdésen túl elsõsorban az az oka,
hogy jogilag nem kötelezõ, �csak� ajánlott.
Ez megítélésünk szerint azonban egyetlen
szakembernek sem adhat automatikus fel-
mentést a szabályzat figyelmen kívül hagyá-
sára.
A 2006 júniusában kiadott 1. sz. módosí-

tást a szakbizottság az elõtte beérkezett kriti-
kai észrevételek elemzése alapján állította
össze. Azóta elfogadottsága jelentõsen nõtt,
ami a gázszolgáltatók új technológiai utasí-
tásaiban is tükrözõdik.
A szabályzat elõírt évenkénti �karbantar-

tása� ismét esedékessé vált. Ehhez a munká-
hoz a szakbizottság begyûjtötte az észrevéte-
leket és megkezdte feldolgozásukat. A hét ci-
vil szakmai szervezet által alkotott szakbizott-
ságnak tagja a MÉGSZ és a gázszolgáltató-
kat képviselõ Magyar Gázipari Egyesülés is.
A MÉGSZ saját javaslatait elsõsorban tagsá-
gának a mindennapi munka tapasztalatai
alapján kialakított véleménye szerint állította
össze, de az E.ONDél-dunántúli Gázszolgál-
tató Zrt. mellett mûködõGázközösséggel már
korábban kialakult jó szakmai kapcsolatait
felhasználva a Gázközösséget is felkérte ész-

revételei megtételére. Ebben az elemzõ mun-
kánkban nagy segítségünkre volt Bayer Kár-
oly elnök. Szakmai tapasztalatát, ismereteit
készségesen állította a közös ügy szolgálatá-
ba, úgy érezzük, hogy javaslataival sok, a
GMBSZ-szel kapcsolatosan felmerült értelme-
zési problémát sikerült tisztáznunk. Az így ki-
alakított közös javaslatok természetesen a
MÉGSZ elõterjesztésébe is bekerülnek.

A közös munka során, Bayer Károllyal
együtt kialakított álláspontunk szerint, a
GMBSZ tervezett módosításához az alábbi
célkitûzésekmegvalósítását tartjuk fontosnak:
� A fogyasztó biztonságának lehetõség sze-
rinti, de nem elvtelen növelése mellett a
fogyasztói berendezések bekerülési és
üzemeltetési költségeinek a gazdaságos-
ság keretein belül tartása, figyelembe véve
a fogyasztó természetes igényét a korsze-
rû készülékekre és a fejlett technológiai
eljárások alkalmazására, az egyszerû ke-
zelhetõségre és a magas szintû komfortra.

� A létesítésben részt vevõ tervezõk, felülvizs-
gálók, szerelõk, üzembehelyezõk, mûsza-
ki ellenõrök, karbantartók, üzemeltetõk te-
vékenységének és felelõsségi körének egy-
értelmû szabályozása.

� A szabályzat az alkalmazók számára, a
mindennapi munkájuk segítésére jól ke-
zelhetõ és áttekinthetõ legyen, megfogal-
mazásai egyértelmûek legyenek, a hatá-

lyos rendeletekkel álljanak összhangban
és a szabványoktól csak indokolt esetben
térjenek el.

A fenti céloknak való megfelelés minden
szakmai közremûködõ közös érdeke. Mind-
ezen feltételek teljesülése esetén a gázszol-
gáltatók technológiai utasításaiban a
GMBSZ-ben megfogalmazott elõírásokra ki
sem kellene térni. A GMBSZ-re, mint alapkö-
vetelményre történõ hivatkozás után elegen-
dõ lenne csak a szolgáltató speciális, a saját
szolgáltatási területén, egyedileg megköve-
telt elõírások részletezése.
A megvalósítás érdekében közösen föltár-

tuk az értelemzavaró megfogalmazásokat,
javasoljuk egyes kérdések tárgyalásának új
szempontok szerinti csoportosítását, a több
helyen elõforduló ismétlések megszüntetését,
néhány helyen a szabványokra hivatkozás
pontosítását.
Javaslatot teszünk konkrét mûszaki meg-

oldásokra is, elsõsorban ott, ahol eredendõ
eltérések vannak a technológiai utasítások és
a GMBSZ között is.

Ilyenek például a tervdokumentáció tar-
talma, formája, a házi nyomásszabályozók
besorolása, elhelyezési körülményei, a rézcsö-
vek alkalmazhatósági, szerelési feltételei, a
gázvezetékek rejtett szerelése, a gázmérõk és
egyes gázfogyasztó készülékek elhelyezési
kérdései, az égéstermék-elvezetõk és ezen be-
lül a kémények definíciója és ellenõrzése, a
nyomáspróba elvégzésének feltételei. Véle-
ményünk szerint továbbra is tiszteletben kell
tartani a szakmában tevékenykedõ résztvevõk
azon jogát, hogy a szabályzattól eltérhetnek,
de csak akkor, ha az eltérést elfogadhatóan
megindokolják, és az eltérõ megoldás bizo-
nyíthatóan nem csökkenti a biztonságot.
A GMBSZ általános alkalmazhatóságát

nagymértékben elõsegítené, ha a fenti szem-
pontokat sikerülne elfogadtatni a szakbizott-
sággal és fõleg az általuk képviselt szakmai
szervezetek tagjaival.

Gyárfás Attila
elnöki tanácsadó, MÉGSZ

Törekvések a GMBSZ szakmai elfogadtatására,
alkalmazásának elterjesztésére

Gyárfás Attila

A rajzok csak illusztrációk
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Az év végéhez közeledve egyre könnyebb
összefoglalni az év tapasztalatait. Egy-
egy cégvezetõ véleményét kérdeztük a
három megyébõl arról, hogyan látják a
szakmai és a vállalkozási irányzatokat,
eseményeket?

Erõsen visszaesett a kereslet
Az elsõsorban Fejér megyében mûködõ
Somagáz Kft. 1994 óta gázkészülék-javítás-
sal és -karbantartással, épületgépészeti sze-
reléssel foglalkozik. A 2001-tõl ISO minõ-
ségbiztosítási rendszer szerint dolgozó cég
vezetõje, Somogyi László nem volt túl lelkes,
mikor az eltelt év tapasztalatairól kérdeztük.
� Erõsen visszaesett a kereslet. A beruhá-

zások, a javítások és a karbantartások szá-
ma egyaránt visszaesett. És ez nem csak a
saját véleményem, hanem mindenkié, akivel
csak a szakmából az utóbbi idõben a me-
gyében beszéltem.
� Mi ennek az oka?
� Szerintem elsõsorban az anyagi helyzet.

Két-három éve ilyenkor majd megszakadtunk
a munkában, hogy elvégezzük a felmerülõ
szervizmunkákat. Most éppen csak kitöltik a
szerelõk idejét az adódó feladatok. Nemrit-
kán mindössze napi három-négy hívás fut be.
Nem értem: a régebben beépített készülékek
nem romlanak el? Persze magam is tudom a
választ � sokan ismét fával és szénnel fûte-
nek, illetve elhanyagolják a gázkészülékeik
karbantartását. És ez nem csak a kis-, hanem
a nagyfogyasztókra is igaz! Az irodaházak és
más nagyobb felhasználók egyre jobban le-
faragják a költségeket, és ha jön egy jobb
ajánlat, már néhány százaléknyi kedvezmé-
nyért felbontják a karbantartási szerzõdést.
� Nincs semmiféle kedvezõ jel?
� A szolgáltató által felkínált lehetõség a

mérõcserékben való részvételre mindenkép-
pen pozitív a számunkra. Ez a folyamat � ki-
sebb zökkenõkkel ugyan � de mûködik. Va-
lamennyire kompenzálhatja az egyéb kiesé-
seket. Igazán elégedett akkor leszek, ha a
következõ szezonban a szerelési és karban-
tartási munkák száma ismét emelkedik.

Élénkül az érdeklõdés
a geotermikus energia iránt
A paksi Techno-gáz Kft. � mind lakossági,
mind közületi megbízók számára végzett �
tervezéssel és kivitelezéssel foglalkozik. Mint-
egy húzóágazatuk a gázelosztó hálózatok
építése. Fazekas Gyula cégvezetõ érezhetõ-
en egy sajátos, más településektõl bizonyos
mértékig eltérõ helyzetrõl számolt be kérdé-
sünkre.
� Megbízásaink száma nem nõtt, nem is

csökkent, hozzávetõlegesen állandósult a
helyzet. Elsõrendû munkáink közé tartozik a

gázelosztó hálózatok kiépítése az E.ON Dél-
dunántúli Gázszolgáltató Zrt. megbízásából.
A belsõ épületgépészeti feladatokat igyek-
szünk az idõjáráshoz igazítani, ezért mosta-
nában ezekre terelõdött a hangsúly.
Pakson és térségében az atomerõmû mi-

att eltér a helyzet az országostól. Viszonylag
sokan kapnak áramkedvezményt, ezért a vil-
lamos kazánok beépítése gyakori feladatot
adott korábban. A kedvezmények csökkené-
sével kapott egyre nagyobb szerepet a föld-
gáz alkalmazása a fûtési hálózatokban. A
régi, fával, szénnel üzemeltetett rendszerek
felújításakor � a régi berendezések megha-
gyása mellett � ma is elsõsorban gázkazánt
kell beépítenünk.
A melegvíz-elõállításra az utóbbi öt-hat

évben egyre többen alkalmaznak napkollek-
tort. Már, aki megteheti. A geotermikus ener-
gia iránt is egyre nagyobb az érdeklõdés,
összefüggésben az alkalmazására meghirde-
tett minisztériumi pályázatokkal.
� Milyen arányban választják a megúju-
ló energiákat a fûtési, melegvíz-ellátási
rendszerek kiegészítésére ügyfeleik
közül?

� A geotermikus energiát alkalmazó há-
lózatoknál éppen a földgázkazán adja a
másodlagos energiaforrást. Ezt egyelõre csak
a tehetõsebbek engedhetik meg maguknak.
A napkollektor betervezését ügyfeleink hoz-
závetõlegesen 25%-ban kérik.

Fûtési rendszerek
több lábon
A pécsi Storatherm Kft. csak három éve mû-
ködik, ám ügyvezetõje, Stoics Gyõzõ több
évtizedes tapasztalattal rendelkezik. A szinte
kizárólag Baranyában dolgozó vállalkozás
résztulajdonosa majd félévszázados �gázos�
múlt után, cégét eladva készül nyugdíjba.
� Baranyában visszaesett a megbízások

száma, ezt hallom minden kivitelezõtõl � tud-
tam meg a cégvezetõtõl. � Az évszakonként

Mit hozott 2007?
Körkérdésünk a szakmai, üzleti irányzatokról

jellemzõ hullámzás megmaradt, de a hullám-
völgyek mélyebbek, a hullámhegyek alacso-
nyabbak lettek. Ebben komoly szerepet ját-
szik a pénztelenség � megyénkben épült ta-
valy a legkevesebb új lakás az országban. A
fizetõképes polgárok viszont kevésbé merik
kimutatni mások elõtt, hogy mennyit fordíta-
nak a házukra, a fûtési rendszerükre. Az óva-
tosság másként is megjelenik: aki megteheti,
a földgázkazán mellé szenes kazánt is beépít,
hogy ne érhesse meglepetés. A tavalyi, uk-
rán földgázellátási nehézségek ugyancsak kö-
rültekintõbbé tették az embereket. Ezekkel
együtt a földgázzal mint energiahordozóval,
valamint a szolgáltatással a tapasztalataim
szerint elégedettek az emberek.

� A cégeknél, közületeknél mi volt a
helyzet?

� Az új, reménybeli földgázfelhasználókat
egyes nehézségek a PB-gáz irányába tolják.
Magasnak ítélik a beszállási költségeket, és
az éves szerzõdések által megszabott korlá-
tok is nehezen kezelhetõk számukra. Például
egy mezõgazdász nehezen tudja megmonda-
ni, hogy jövõre szárazság lesz-e, és a terményt
alig kell szárítani, vagy éppen fordítva! Ha
ma nem jól ítéli ezt meg, jelentõs pluszköltsé-
ge keletkezhet jövõre.
� Kit dicsérne meg az idei munkájáért?
� A területgazdák hozzáállása egyértelmû-

en kedvezõen alakult: nagyon jól jött, hogy
mindig számíthattunk rájuk!

Stoics Gyõzõ

Fazekas Gyula

Figyelem!
2008-BAN IS BELSÕ
SZAKMAI PÁLYÁZATOK!

Kérjük tagjainkat, már most
gondoljanak, készüljenek arra,
hogy mivel indulnak a �Legin-
novatívabb szerelés� és a �Leg-
jobb marketingmunka� pályáza-
tokon! A �Legjobb terv� kategó-
riában a 2007-ben elkészített
tervek közül választ a zsûri.
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Gázpiaci fórum
Mint évek óta, idén is megrendezte a
DVGW és a BGW a gázpiac szereplõi-
nek tanácskozását, a �gat 2007�-et mint-
egy 2000 résztvevõvel. Karlsruhéban a
gáziparban érdekelt vállalatok és piaci
partnereik folytattak tanácskozást az õket
érintõ, foglalkoztató aktuális kérdésekrõl.
Az egyik fontos téma volt � 2006-hoz ha-
sonlóan � a liberalizált energiapiac kihí-
vásai, a belsõ piac kialakítása, az új
együttmûködési lehetõségek és ezeknek
eddigi tapasztalatai.
Ismertette álláspontját az EU-bizott-

ság tagja, a kormány képviselõje, gya-
korló vállalati szakemberek, és a szere-
lõszakma meghatározó személyiségei.
Mindezt egymás véleményének mara-
déktalan tiszteletben tartása mellett. Te-
ret kapott a mûszaki fejlesztés, elsõsor-
ban az alternatív energiák hasznosítása,
különös hangsúllyal a biogáz. Gyakor-
lati megoldásokon keresztül ismertették
a biogáz elõállítását, a szükséges beren-
dezéseket, a biogáz elõkészítését bio-
földgázzá, valamint ennek betáplálási
lehetõségét a földgázhálózatba. Ezt elõ-
ször 2006 decemberében alkalmazták
Münchenben. Az eljárás mûszaki szabá-
lyozása részben elkészült, részben kidol-
gozás alatt van a DVGW és külsõ szak-
emberek bevonásával.
Nagy érdeklõdés kísérte a belsõ sze-

relések új mûszaki szabályozásának be-
mutatását. Az utoljára 1996-ban aktua-
lizált szabályrendszer nagymértékben
megújult, más lett a felépítése, tartalmaz-
za az újabban megjelent szerelési anya-
gokat, pontosítja a gázvezetékek mére-
tezését, tartalmazza az új készülékfajtá-
kat és a készülékek elhelyezésének leg-
újabb szabályait.
A tanácskozáshoz csatlakozóan szín-

vonalas kiállításon lehetett megtekinteni
a legújabb készülék-, szerelésianyag- és
mûszerfejlesztéseket.

Bayer Károly elnök

A Robert Bosch Kft. Termotechnikai Üz-
letága, amely Magyarországon Junkers
márkanéven forgalmazza a cég termé-
keit, a közelmúltban a Gázközösség tag-
ja lett. A leendõ együttmûködésrõlHegy-
megi Istvánt, a Junkers értékesítési és pro-
jektvezetõjét kérdeztük.

� Mi indokolta belépésüket?
� Cégünk állandó törekvése a színvonal

emelése, és minden kezdeményezést támo-
gatunk, amelyben ezt az elhatározást látjuk
megjelenni. Úgy tapasztaltuk, hogy a belé-
pés lehetõségét fölajánló Gázközösség ma-
gas szintû szakmai információkkal látja el tag-
jait. Szándékaik egybevágnak a mi céljaink-
kal, értékeinkkel. De elõzményei is vannak
ennek a tagságnak. Korábban ugyanis jó
kapcsolatot alakítottunk ki a földgázszolgál-
tatókkal.
� Milyen területeken
indul el az együttmû-
ködésük az egyesü-
lettel?

� Az egyik ilyen területet
a tréningek, a képzések je-
lentik. Ezen belül a szerelõk
a Junkersnek az év elején
megnyitott gyõri oktatóköz-
pontjában, mûködõ beren-
dezéseken sajátíthatják el a
legkorszerûbb ismereteket.
Ezt már fölajánlottuk a Gáz-
közösség tagjainak. Más-
részt térségi, kiscsoportos to-
vábbképzések szervezését
javasoltuk a január�márci-
usi idõszakban, igény szerinti helyszíneken.
A másik együttmûködési lehetõséget a fo-

gyasztókkal történõ kommunikációban találjuk
meg. Ha a Gázközösség a gázfogyasztókat
például a kondenzációs technikáról, az alter-
natív energiaforrásokról, a megújuló energiák-
ról szeretné tájékoztatni, akkor ezt mi a saját
eszközeinkkel tudjuk támogatni. Ismertetõanya-
gaink felhasználásávalmodern, biztonságos és
energiatakarékos készülékeket bemutatva ad-
hatják át tagtársaink a tudást a fogyasztóknak.
Összefoglalásként azt mondhatom: telje-

sen nyitottak vagyunk az együttmûködésre, és
kapacitásunk is van rá. Általánosságban ja-
vaslom aGázközösség tagjainak, hogy hasz-
nálják ki a gyártóknál fölhalmozódott tudást
a szakmaiság növelésére, mert több ered-
ményt érhetnek el. A multinacionális környe-
zetünkbõl hozott információkkal olyan kérdé-
sekben is tudunk segíteni, mint a GMBSZ ér-
telmezése, jobbítása.

A szerelõk használják ki jobban
a gyártók szaktudását!

A Gázközösség új tagja, a Junkers

Hegymegi Istvánt

� Egy szakmai szervezettel történõ
együttmûködés hosszú távú gondolko-
dást igényel. Erre is gondolnak?

� Valóban, nem klasszikus napi üzletrõl
van itt szó. A szakmai szervezetekkel ápolt és
kiépítendõ kapcsolatainkat hosszú távon, a
kölcsönös elfogadás alapján képzeljük.

November 20-án külföldi vendég járt Bayer
Károlynál, aGázközösség elnökénél. Két né-
met vendéggel az E.ONGaz Româniamar-
ketingigazgatója, Claudia Badiu érkezett
tapasztalatcserére. Az alaposan elõkészített
egynapos program során, amelyen részt vett
Berta Márton hálózati régióközpont-vezetõ
is, kiderült: a romániai vállalat is fontolgat-
ja a Gázközösséghez hasonló szervezet lét-
rehozását. Az eszmecsere során az alapve-
tõ céloktól kezdve (pl. az ügyfél elégedett-
sége) a jogi háttérig, a gázszolgáltató sze-

repéig sok mindenre vonatkozóan hangzott
el kérdés. Ugyanígy sorra vették a tagokkal
szemben támasztott követelményeket, joga-
ikat, és a szabályok ellen vétõkkel szemben
alkalmazott szankciókat. A találkozón a kép-
zésekrõl is szó volt, amit a mûködõ készülé-
kekkel fölszerelt szerelõi tréningfal bemuta-
tása egészített ki. A vendégek elégedetten
távoztak. A válaszok feldolgozása, amagyar
tapasztalatok romániai alkalmazása során
várhatóan további együttmûködés bontako-
zik ki a két szervezet között.

Nemzetközi érdeklõdés
a Gázközösség iránt



Az ESCHFOE,
az Európai Ké-
ményseprõmes-
terek Szövetsége
szeptember 5�
9-ig Pécsett ren-
dezte mûszaki
napjait. A helyi
munkát végzõ
pécsi Leikauf Ti-
borral, a Ma-

gyar Kéményseprõk Országos Ipartestü-
letének alelnökével (képünkön) beszél-
gettünk a rendezvényrõl.
A szervezés jogát pályázaton, az USA

kéményseprõ szövetsége elõtt nyerte el
amagyar ipartestület � mondta el Leikauf
Tibor. A lebonyolítás sikeréhez Baranya
megye és Pécs önkormányzata is hozzá-
járult.
Az európai szövetségnek 22 ország a

tagja, és tanácskozási joggal, társult tag-
ként az Egyesült Államok. Az ESCHFOE
kétévente felváltva tart kongresszust és
mûszaki napokat. A baranyai megye-
székhelyre minden eddiginél többen ér-
keztek: 18 ország 180 képviselõjét lát-
ták vendégül. A találkozót kísérõ szak-
mai kiállításon 15 kéménygyártó és -ja-
vító, valamint tüzeléstechnikai mûszer-
gyártó és forgalmazó cég állított ki.
A gyakorlati bemutatókat a PollackMi-

hály Mûszaki Szakiskola és Szakközépis-
kola tanmûhelyében tartották, ahol a Ba-
ranyai Kéményseprõk Ipartestületének
oktatóbázisa is található. A Hotel Pátriá-
ban megrendezett elméleti elõadások
mellet a szakiskolában többek között be-
mutatták a tüzelõanyag összetételét utó-
lag kimutató svájci gyors hamutesztet és
a magyar FURANFLEX, hõre keményedõ
mûgyanta alapú kéményjavítási techno-
lógiát. A kéményseprõk tevékenységét
szabályozó jogi háttér bemutatása szin-
tén kiemelt helyen szerepelt. Az összeve-
tésbõl kiderült, hogy a magyar füstfara-
gók jóval nagyobb szerepet töltenek be
az építésügyi hatósági eljárásokban,mint
kollégáik más országokban.
A mûszaki napok elõadásainak anya-

gát rövidesen kiadványban adja közre az
európai kéményseprõmesterek szövetsége.

Hírlevél · A Gázközösség Egyesület belsõ tájékoztató kiadványa
Felelõs kiadó: Bayer Károly elnök · A szerkesztõbizottság tagjai: Sántha Károly (22/316-269), Hölbling Konrád (72/511-951),
Huszár Tibor (74/319-799) · Adminisztrátor: Takács Gyuláné (72/503-301) · Szerkesztõség: E.ON Dél-dunántúli Gázszolgáltató Zrt.,
7626 Pécs, Búza tér 8/a. · A szövegírásban, szerkesztésben és a kiadásban közremûködik az Öttorony PR Kft.

Sorozatunk elsõ részében azokat a mû-
veleteket tekintjük át, amelyek ahhoz kel-
lenek, hogy egyszerû látogatóból a tar-
talmakat olvasni tudó, regisztrált felhasz-
nálókká váljunk.

Regisztráció: A regisztráció menüben
meg kell adni egy kívánt felhasználónevet
(utaljon a vállalkozás vagy a regisztráló ne-
vére), és egy mûködõ e-mail-címet. Rövid
idõn belül ellenõrizzük az igényt, és a regiszt-
ráció megtörténik.
Regisztrálni azért érdemes, mert az egy-

szerû látogatók csak egy nekik szóló, inkább
marketingcélú tartalmat látnak. A igazán fon-
tos információk csak a regisztrált tagoknak
jelennek meg.

Belépés: a �Belépés tagoknak� ablakban
kell a felhasználói nevet és a jelszót megad-
ni. A rendszer bizonyos tûréssel rendelkezik,
(kisbetû�nagybetû, ékezettel�ékezet nélkül),
de nem tolerálja pl. a karakterhibákat, rossz
szóközöket.
Gyakori hibák belépéskor:

� �Nincsmegabejelentkezõablak!�oka:már
be vagy jelentkezve. A rendszer megjegyzi a
gépedet, és lehet, hogy nagyon sokáig felis-
mer. Ha ezt nem akarod, mindig lépj ki a
saját ablakod kilépés menüjével.

� �Mindent jól írtam be, mégsem tudok be-
lépni!� Az ok: böngészõprogramod nem
fogadja az ún. sütiket. (Ez egy kód, amit
az azonosításod miatt helyez el az oldal a
gépeden.) Ezt engedélyezni az eszközök-
internetbeállítások�adatvédelem menü-
ben lehet.

A felhasználó saját menüje: a belépés
után megjelenik a képen látható ablak (a
menük a jogosultságtól függõen eltérhetnek!).
A saját adatok alatt egy csomó dolgot le-

het állítani, a legfontosabb: itt lehet jelszavat
változtatni.

A szavazás menüben tudsz szavazni. Sza-
vazni egy kérdésre csak egyszer tudsz.
A tartalom beküldése alatt lehetséges pél-

dául írásokat, híreket, eseményeket bekül-
deni. A kitöltés nagyon egyszerû, csak a cí-
met és magát a tartalmat kell kitölteni, és a
beküldés gombra kattintani. Írásod csak mo-
derálás (ellenõrzés) után jelenik meg. Fon-
tos: a beküldött tartalomnak a tulajdonosa
leszel, késõbb bármikor törölheted, változtat-
hatod.
A friss tartalom menüpont a legalkalma-

sabb arra, hogy minden írást megtalálj. Itt
szerepel idõrendi sorrendben minden tarta-
lom, azok is, amik idõközben a kezdõlapról
el lettek távolítva. Saját beküldött tartalmai-
dat külön is láthatod.

Keresés: Talán a digitális tartalmak leg-
hasznosabb tulajdonsága az, hogy tema-
tikusan kereshetünk bennük. Az oldal a ben-
ne lévõ adatokat csoportosítja, és egy kifeje-
zés megadása esetén felsorolja annak elõ-
fordulásait. A keresõ érzéketlen az ékezetek-
re és a kis�nagybetükre, Tehát a Gázóra he-
lyett nyugodtan használható a gAzorÁ is.
Bármilyen egész szóra kereshetünk, tehát

például a gázközösségi tag nevére, telefon-
számára (72/xxx-xxx, vagy pl.: 30/xxxx-xxx
formátumban), címére (akár a településnév-
re, utcára, házszámra, irányítószámra), tevé-
kenységére (ajánlott keresõszavak: Kivitele-
zés, Szerviz, Gázmérõ és nyomásszabályozó
felszerelés, Mûszaki ellenõrzést végezhet).
Kiválóan kereshetünk félinformációk

alapján. Pl.: annyit tudunk, hogy a szerelõt
Józsinak hívták, és Pécsi. Keresési mód: jozsef
pecs. Ha a lakóhelyünk közelében keresünk
gázszerelõt, adjuk meg az irányítószámunkat.
Ha kérdés van, üzenj a � kapcsolat� üze-

netküldõ rendszeren keresztül. Ha nem sike-
rül, a következõ részbõl megtudod, hogyan
kell ezt megtenni !

Murányi Sándor

Európai
kéményseprõ-
találkozó
Pécsett

www.gazkozosseg.hu
Gyors útmutató az új honlaphoz


